
 

 

 

Mødetype: Skolebestyrelsesmøde 

Deltagere: Skolebestyrelsen 

Sted: Virtuelt 

Mødeleder: Roya 

Dato og tid: 13. april kl. 17.30 – 19.00 

Deltagere (fremmødt): Asta, Ditte, Christel, Jakob, Roya, Jeannie, Karl, Charlotte, Karsten, Ture og Preben 

Referent: TS 

 

 Emne (og 

ansvarlig) 

Hvad skal vi 

udrette?  

 

Forberedel

se til 

punktet 

Proces Afsat tid Referat fra punktet 

1  Velkomst  Roya byder 

velkommen til alle 

  1 min  

2 Midtbyanalysen Orientering om 

Midtbyanalysen i 

forhold til 

Samsøgades Skole 

Bilag  20 min. Preben orienterede om statistikker og 

prognoser for Samsøgades Skoles distrikt. 

Desuden om de vurderinger der er i forhold til 

fremtidig kapacitet på skolen – samt de forslag 

i analysen, der anviser kapacitet til 6 

special/modtageklasser fra 2027 

Midtbyanalysen afventer politisk behandling 

og konkret stillingtagen. 

3 Orientering byggeri Orienteres om 

status på 

ombygning og 

tilbageløb fra 

  15 min Ledelsen orienterede om status på flytninger 

af klasser samt reducerede adgangsforhold til 

skolen under ombygningen. Forældrene vil 

blive orienteret løbende omkring dette. 



 

 

ledelse og 

medarbejdere 

omkring 

lokaleflytninger 

under 

byggeprocessen. 

Der blev samtidig orienteret om planer for 3. 

klassernes flytning fra uge 17 til lokaler i 

Klostervangen. Desuden det forøgede pres der 

er på Å-huset, hvor der er kommet 2-3 ekstra 

klasser over i løbet af dette år. Der er fokus på 

de forstyrrelser det medfører når eleverne får 

fri fra undervisning på forskellige tidspunkter, 

samt SFO´s kapacitet. 

Elever, forældre og medarbejdere har 

håndteret opstart og flytning rigtigt godt. 

4 Tilsynspunkter 

Elevfravær 

Orientering om  

data og 

procedurer fra 

skolen i forhold til 

elevfravær 

Bilag Kort drøftelse 10 Preben præsenterer skolens procedure for 

håndtering af fravær. Se bilag. 

Der underrettes ved fravær over 15%. Det 

sker estimeret mellem 20 og 50 gange årligt. 

Der arbejdes løbende på håndtering af fravær. 

Ture og Trine håndterer ønsker om frihed af 

en varighed på over en dag. Preben håndterer 

modtageklassen. 

I udskolingen kan der sendes en SMS, når 

elever kommer for sent. Elever der kommer 

for sent er noget af det mere forstyrrende. 

Elevperspektiv: Det er også forstyrrende at 

klassekammerater ikke kan finde af ud af at 

komme rettidigt ind til time efter pausen. 

 



 

 

5 Modeller for Børn og 

Unges fremtidige 

organisering 

Høringsfrist 

24. april 

Vil bestyrelsen 

afgive 

høringssvar? 

Bilag  10 Modellen rammer ikke skolen direkte med en 

besparelse. 

Kort fortalt er der lavet en ny ledelsesstruktur 

indenfor FU. Den påvirker klubberne meget. 

Derudover er der et udspil til en ny struktur 

for ledelsesniveauet over – altså chef-niveauet, 

der skal give en besparelse. 

Forslag om at bestyrelsen overvejer at lægge 

sig op ad et andet høringssvar. Dette aftales i 

formandskabet. 

 

6 Meddelelsesbogen og 

principper 

Status fra 

principudvalget 

  15 min Principudvalget har afholdt et møde. 

Der laves et udkast, som sendes til 

medarbejderne og elevråd, retur til udvalget 

og tilbage i bestyrelsen. 

Der kommer et udspil fra udvalget i forhold til 

meddelelsesbogen, som sendes ud inden 

næste møde, hvor punktet tages op igen. 

7 Nyt fra 

medarbejdere og 

formand og ledelse 

Grundet den korte 

tid til punktet – 

opfordres til at 

skrive det til 

formand inden 

mødet. 

  10 min. Ledelsen orienterer omkring: 

Henriette er blevet næstformand i skole og 

forældre Aarhus. 

Fra medarbejderne: Ombygning og flytten 

rundt fylder lige nu. Eleverne klarer det rigtig 

flot.  

Programmet for afgangsprøverne præsenteres 

snart. 



 

 

Der er nu rigtig mange børn i Å-huset. Det er 

gået godt, men det er svært at håndtere at 

børnene i huset får fri på så forskellige 

tidspunkter. Der er højt støjniveau og det 

kalder på at tænke nogle alternative løsninger. 

Særligt for SFO fylder det. Der er et udvalg i 

SFO der med Ture ser på alternative løsninger. 

Forslag om at det er samme dage at mange får 

fri i Å-huset. 

Eleverne: 

Der er elevrådsmøde i morgen. Glæde over at 

ønsket om spejle i omklædningen er blevet 

opfyldt. Der er et ønske om en galafest for de 

afgangseleverne næste skoleår. Der er et 

ønske om at gøre drengesalen mere attraktiv. 

Det opleves at der er elever der bruger alt for 

lang tid på at hygge sig på toiletterne. Det har 

de mindste elever klaget over. 

Sidste år var der nogle forældre, der lavede en 

aften for de ældste elever. 

Der har været noget før corona, som elevrådet 

var medarrangør af. 

Ledelsen: 

Det undersøges lige nu med bedre 

bruseforhæng til omklædningen. Det bliver i 

højere grad nogle egentlige kabiner. 



 

 

Gallafest tages op mellem elevrådet og 

udskolingslærerne og ledelsen. Vigtigt for 

tilhørsforhold til skolen. 

Der har været udtrækning af eksamensemner. 

Der arbejdes med at genoplive vores 

trivselsindsats på skolen. 

Det lille elevråd mødes d. 28. april. 

Der er pædagogisk dag for pædagogerne d. 10. 

maj. 

Der arbejdes på at gøre forstyrrelserne så 

lempelige som muligt for børn og voksne. 

Derfor ses der også på anvendelsen af 

Klostervangen for dele af SFO. 

Der er dialogaften for 0.-6. årgang d. 27. april. 

 

8 Evt.    Kl. 18.55 16. maj og 15. juni er der bestyrelsesmøder. 

 

 

 

Kommende punkter: 

AULA  

Princip for lejrskoler 

Skole/hjem – samarbejde 

Værdier og principper for inkluderende læringsmiljøer 

Evaluering af skolemadsordning 



 

 

Uddannelsesparathedsvurdering – UU-vejleder og TK deltager på mødet. 

 

 


